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REVISTA PRESEI 
 

 Premierul Tudose ia la ţintă un lider de sindicat: 'Reprezintă dânsul toată planeta şi anunţă apocalipsa' 
Premierul Mihai Tudose nu este în conflict doar cu unii colegi de partid şi de Guvern, ci şi cu liderii sindicali. Acesta 
a lansat luni seara, la Antena 3, un atac la adresa lui Bogdan Hossu, preşedintele sindicatului Cartel Alfa. 
În contextul discuţiilor despre transferul contribuţiilor de la angajator la angajat, premierul a amintit că "domnul 
preşedinte Hossu susţine că reprezintă 75% din angajaţii din România şi că a vorbit el cu toţii angajatorii, care vor 
scădea lefurile, vor face nenorocire". 
Întrebat dacă i se pare că liderul de sindicat face un joc, Tudose a răspuns: "Face un joc, da. Al lui personal, nu 
ştiu, dar face un joc. Reprezintă dânsul toată planeta şi anunţă apocalipsa. (...) Reprezentanţii patronatelor mi-au 
spus: Domnule, sunteţi nebuni, e o oportunitate să le creştem (salariile n.r.). Cine face lucrul ăsta (să scadă 
salariile - n.r.) se sinucide." 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudose: Situația poate e un pic ca în Guvernul Grindeanu, numai că mai multă lume mi-a cerut să nu plec 
Premierul Mihai Tudose a afirmat, luni, că situația din prezent de la nivelul Executivului "poate e un pic" 
asemănătoare cu cea a Guvernului Grindeanu, precizând însă că mulți colegi din PSD i-au cerut să nu plece de la 
conducerea Executivului. 
"În cursul după-amiezii și serii am avut biroul plin de colegi, de președinți de organizație, care au venit să-mi ceară 
să nu plec. Situația poate e un pic (...) ca acum 100 de zile, primele 100 de zile din Guvernul Grindeanu, numai că e 
un pic pe dos. Atunci, mai multă lume îi cerea să plece. Mie mi-au cerut să nu plec, să nu cumva să plec", a 
declarat Tudose, fiind întrebat la Realitatea TV dacă nu îi este teamă de o eventuală reacție a colegilor din PSD 
asemănătoare cu aceea pe care au avut-o în cazul lui Sorin Grindeanu. 
Totodată, chestionat când a vorbit ultima dată cu președintele PSD, Liviu Dragnea, șeful Guvernului a răspuns: 
"Față în față nu mai știu când. Personal, cred că joi pe telefonul meu și am mai avut o discuție duminică după-
amiază, dar pe telefonul unui coleg". 
De asemenea, fiind întrebat ce s-a întâmplat în relația sa cu președintele PSD, Tudose a răspuns: "Aș spune că 
unele lucruri au derapat. Încercăm mâine să găsim o soluție. Dacă nu găsim soluția, va trebui să luăm niște 
măsuri". 
Totodată, șeful Guvernului a reiterat faptul că va cere plecarea din Guvern a cinci membri ai cabinetului său. În 
acest context, întrebat dacă va cere plecarea din Executiv a miniștrilor Sevil Shhaideh, Rovana Plumb și Viorel Ilie, 
prim-ministrul a precizat: "Ați înțeles bine (...) Mai am încă doi colegi pe care îi voi ruga să părăsească Guvernul, 
(...) din cauza lipsei de performanță". 
El a mai spus că are și anumite nemulțumiri referitoare la implicarea partidului în cazul anumitor decizii 
guvernamentale. 
"Mici amănunte, cu ghilimele sau fără, (...) despre nivelul de implicare al partidului în anumite decizii 
guvernamentale, modul în care se face, le vom discuta mâine (...) și vom trage concluziile. Dacă lucrurile pot 
funcționa altfel, vor funcționa altfel, dacă nu, e clar că cineva trebuie să plece acasă", a spus Tudose. 
De asemenea, întrebat dacă este pregătit să plece de la conducerea Guvernului, în cazul în care PSD nu acceptă 
remanierea celor cinci miniștri, Tudose a răspuns: "Nu pot să-mi asum să merg în continuare cu ceva ce eu spun 
că nu merge". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Prețul energiei pe piața spot a bursei OPCOM crește marți cu 20%; România va importa electricitate toată ziua 
Prețul energiei electrice pe piața spot (PZU) a bursei de specialitate OPCOM, cu livrare în ziua de marți, a ajuns la 
314 lei pe MWh, fiind cu aproape 20% mai mare decât prețul energiei cu livrare luni, potrivit datelor publicate pe 
site-ul operatorului pieței. 
Vârful de preț este de 511 lei pe MWh și va fi atins în intervalul 20 al zilei de marți, respectiv între orele 19:00 și 
20:00. 
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Președintele Asociației Furnizorilor de Energie Electrică din România (AFEER), Ion Lungu, a declarat, pentru 
AGERPRES, că una dintre cauze este prognoza extrem de mică privind producția de energie eoliană pentru ziua de 
marți. 
"Mă așteptam la cotații mai ridicate pentru mâine, însă nu estimam un preț mai mare de 300 de lei pe MWh. 
Prețul pentru mâine, de 314 lei pe MWh, nu cred că este chiar un preț real, cel mai probabil este cauzat de faptul 
că, după ce zilele trecute producția de energie eoliană a fost foarte mare, se trece brusc la o perioadă de 
prognoză eoliană redusă", a precizat Lungu. 
Producția de energie eoliană luni, la ora 15:30, era pe ultimul loc în topul surselor de generare a energiei electrice, 
cu doar 52 de MW, adică 0,72% din total, spre deosebire de ziua de duminică, în care energia eoliană era pe 
primul loc, cu 2.208 MW. 
În plus, prețul a crescut și în urma majorării consumului de energie electrică. Această creștere a consumului a 
venit în contextul unor zile friguroase, în care unele sisteme de încălzire centralizată nu au fost pornite, iar 
populația s-a încălzit cu echipamente electrice. 
Consumul de energie luni, la ora 15:30, era de 7.133 MW, cu 6-7% mai mare decât la începutul săptămânii 
trecute. 
Totodată, datele OPCOM mai arată că, marți, România va avea aceleași prețuri cu Ungaria, iar țara noastră va 
importa energie pe Piața pentru Ziua Următoare în toate intervalele orare. Cum energia electrică în piețele 
cuplate curge spre zona cu prețul cel mai mare, acest lucru arată că, fără importuri, prețurile ar fi fost și mai mari 
la noi, ceea ce înseamnă că, în România, costurile marginale sunt ridicate. 
Luni, la ora 16:00, soldul import-export de energie electrică al României era pe plus, cu un import de 155 MW. 
Prețurile din România și Ungaria vor fi, marți, cele mai mari din cele patru țări cuplate (România, Ungaria, Slovacia 
și Cehia). 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose, despre modificarea legilor Justiției: Poate graba strică; o dezbatere în Parlament va avea un rezultat bun 
Premierul Mihai Tudose a afirmat, luni, referindu-se la proiectul de modificare a legilor Justiției, că "poate graba 
strică", precizând că "o dezbatere așezată", în Parlament, va duce la "un rezultat bun". 
Întrebat la Antena 3 dacă echilibrarea necesară după "excesele" făcute în justiție poate fi realizată doar prin 
pachetul legilor justiției, șeful Executivului a spus că este nevoie "de mai mult". 
"Și de mai mulți magistrați și de redimensionarea sistemului. Este foarte important, plecând și de la premisa că 
anumite lucruri au derapat. Dar să nu cumva să le luăm din șanțul de pe dreapta și, dintr-un elan de ăsta exagerat, 
să le ducem în șanțul celălalt. Trebuie să fim moderați, să încercăm să le păstrăm pe mijlocul drumului, dacă tot 
ne apucăm de ele, și, din punctul ăsta de vedere, poate graba strică. Și o dezbatere, (...) în Parlament, o dezbatere 
așezată, cu toată lumea chemată la audieri, cu toate forțele politice implicate — cu toate că cea mai mare 
greșeală ar fi să politizăm acest demers, eu cred că va avea un rezultat bun în final", a spus Tudose. 
Referindu-se la Inspecția Judiciară, Tudose a spus că trebuie asigurată independența acesteia. 
"Cel mai bine este să fie un organism total independent, numai că nu poate să apară așa din spuma mării, cineva 
trebuie să-l numească (...) Trebuie să ai un mecanism de control în timp real. Unde este acest mecanism? Eu cred 
că de asta este bună o dezbatere largă în forul decizional al țării. Poate venim cu o soluție, poate cineva dă o 
soluție sau eventual cu o cheie dublă (...) Dacă oamenii ăia superbi care sunt puși inițial o iau razna — s-au mai 
văzut cazuri — ce faci? Aștepți să li se termine mandatul, stingem lumina? Nu. (...) Eu am vorbit cu domnul 
profesor Tudorel Toader săptămâna trecută exact pe tema aceasta (...) — vorbeam ca deputat. (...) Hai să 
încercăm (...) să vedem dacă domnia sa găsește un tip de dublă cheie (...) să nu fie numai mâna cuiva, să fie și 
mâna altcuiva și, dacă împreună, decid că lucrurile au luat-o razna să poată să intervină. Nu știu, că e vorba de 
ministrul Justiției și altcineva, dar care să nu fie pe Guvern, la Parlament, la Președinție, la CSM", a spus Tudose. 
Întrebat când pleacă de la Guvern proiectul de modificare a legilor Justiției, Tudose a precizat că acesta se află la 
Ministerul Justiției și așteaptă avize. El s-a referit și la Comisia de la Veneția, care ar avea următoarea întâlnire în 
decembrie. 
"Poate Parlamentul și-o asumă și înțeleg că domnul ministru Toader are niște discuții în sensul acesta (...) Cred că 
va fi nevoie și de o decizie a coaliției de guvernare", a spus Tudose. 
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Totodată, șeful Executivului a precizat că susține o lege a răspunderii magistraților "într-o anumită formă". 
"Într-o anumită formă, da. Nu în ideea de a le pune hăț, dar nici în ideea de a putea face oricine orice oricui fără să 
răspundă nimeni sau să răspundă după aia tot statul, pe baza sentințelor de pe la CEDO. Un pic de asumare de 
responsabilitate trebuie, dar să nu facem din această răspundere a magistraților un căpăstru pentru justiție", a 
mai afirmat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose: Legea pensiilor e gata, ministrul Vasilescu face estimarea privind necesitățile legate de recalcularea a 5 milioane 
de dosare 
Premierul Mihai Tudose a declarat că Legea pensiilor este gata ca proiect, precizând că, în prezent, ministrul 
Muncii, Lia Olguța Vasilescu, lucrează la o estimare tehnică privind logistica și perioada de procesare a celor cinci 
milioane de dosare de pensii. 
"Da, este gata. Acum doamna ministru Vasilescu lucrează cu echipa domniei sale la o estimare tehnică, în cât timp 
se procesează, se pot procesa cele cinci milioane de dosare, ce nevoi tehnice mai sunt, ne mai trebuie 
calculatoare, ne mai trebuie oameni. Sunt cinci milioane de dosare, nu-și permite nimeni să greșească, altfel o 
luăm de la capăt, știți, cu greșelile de la recalculare care îngroșau coada, stătea câte un om de două-trei ori la 
coadă pentru așa ceva", a declarat Mihai Tudose, luni seară, la Antena 3. 
Premierul a explicat că viitoarea lege a pensiilor este bună pentru că prevede "creșterea punctului de pensie, 
stingerea unor inechități". 
"Va mai dura un pic, cred, până când vine și cu estimarea și cu implementarea, va lua timp. Trebuie să înțeleagă 
toată lumea că nu poți face o recalculare într-o zi, două sau într-o lună, e vorba de luni de zile", a afirmat Tudose. 
Premierul a precizat că, în ceea ce privește recalcularea pensiilor, a adresat ministrului Muncii rugămintea ca 
acest proces să înceapă cu dosarele celor mai în vârstă pensionari. 
"Se lucrează la aceste lucruri, când sunt gata o să vi le prezinte domnia sa și noi toți, în final", a mai declarat șeful 
Guvernului. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Tudose: Mergem mai departe cu transferul contribuțiilor la angajat și Legea salarizării, nu va scădea nicio leafă 
Premierul Mihai Tudose a declarat, luni, că Guvernul va merge mai departe cu implementarea măsurii transferului 
contribuțiilor de la angajator la angajat, că Legea salarizării va fi aplicată și a dat asigurări că nu va scădea "nicio 
leafă". 
Da, vom merge mai departe cu ea, da, va fi aplicată Legea salarizării, nu, nu va scădea nicio leafă, de la 1 ianuarie 
", a declarat Mihai Tudose, luni seară, la Antena 3, întrebat despre reproșul sindicatelor cu privire la măsura 
privind transferul contribuțiilor de la angajator la angajat și dacă Guvernul va merge mai departe cu această 
măsură. 
Premierul a adăugat că toate aceste lucruri poate nu au fost explicate de Guvern printr-un mesaj clar. 
"Poate că am greșit și noi pierzându-ne în explicații, în explicații foarte teoretice, cu foarte multe exemple, cu 
foarte multe analize, când până la urmă omul vrea un mesaj foarte clar. În mediul privat în niciun caz nu vor 
scădea, acolo pot să crească, am vorbit cu angajatorii, am vorbit cu patronatele, chiar sunt fericiți că în aceeași 
anvelopă salarială, la aceleași cheltuieli cu personalul pot crește lefurile. În ceea ce privește angajații la stat, 
bugetarii, toate vor crește", a declarat premierul. 
El a menționat că vor fi făcute "reglaje fine la câteva categorii speciale" și s-a referit din nou la situația sporurilor 
anumitor angajați din sistemul de sănătate. 
"În ceea ce privește sistemul de sănătate fiindcă acolo intervin și niște sporuri, altele decât cele normale. Au fost 
și exagerări, poate multe, și au recunoscut-o liderii sindicali, sunt zone din medicină unde era salariul de bază la 
care se adăuga încă un spor de încă un salariu la care se adăugau alte sporuri de 100%. Ajungeai în final la a lua la 
patru salarii de bază din jocul acesta cu 100% peste 100% peste 100%. Lucrurile nu pot merge așa și nu erau 
numai pe oamenii din sistemul sanitar cei care chiar profesau, adică s-a ajuns ca o dactilografă dintr-un spital să 
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aibă un salariu cât un profesor universitar, cu tot respectul pentru munca domniei sale, dar totuși anumite lucruri 
erau scăpate de sub control din această joacă a sporurilor", a afirmat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose: Nu voi lua un leu împrumut de la FMI 
Premierul Mihai Tudose a declarat luni seară, la Antena 3, că nu va lua niciun împrumut de la FMI, întrebat fiind 
dacă Guvernul are în vedere o astfel de variantă. 
"Sincer, în niciun caz, și le-am spus-o și lor, fiindcă la ce prognoze au făcut și la cum s-au purtat cu noi, iertați-mă, 
cred că ar trebui să fim într-o disperare la care să nici nu ne folosească dacă luăm banii de la ei. Nu voi lua un leu 
împrumut de la FMI", a afirmat Mihai Tudose, care a precizat că ministrul de Finanțe, Ionuț Mișa, efectuează o 
deplasare în SUA pentru o discuție cu organismele financiare internaționale, dar nu cu FMI. 
Premierul a adăugat că se poate recurge la alte instrumente financiare dacă va fi nevoie, "eurobonduri, împrumut 
titluri de stat". 
Fiind întrebat dacă are de reproșat FMI situația legată de tăierile de salarii din 2010, Tudose a răspuns: "Păi, au 
ieșit senini și au spus 'noi am cam greșit un pic'". 
"Au stricat viața unei țări și a oamenilor într-un mod dezastruos. Și acum au greșit o prognoză, au greșit-o pe a 
doua, eu mi-am făcut datoria să-i chem și să le spun că s-ar putea să nu mai vorbim deloc cu ei, nici măcar așa, în 
vizită de curtoazie, când se schimbă garnitura la ei, dacă o greșesc, în continuare, și pe a treia (prognoză — n.r.). 
Au devenit un pic mai prudenți. Eu nu vorbesc de Fondul Monetar Internațional ca structură, dar, nu știu, oamenii 
pe care-i trimit pe aici, nu știu care e baza de selecție, că nu prea le iese. (...) Eu am avut o discuție cu ei, doar 
atâta: mai greșiți o dată și voi reacționa violent, fiindcă înțeleg că este, de fapt, un atac al vostru asupra țării, cu 
ratingul de țară", a declarat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Finanțelor a făcut BUGETUL, luni seara: Ce DEFICIT conține draftul anunțat de Mihai Tudose 
Premierul Mihai Tudose a declarat că luni a avut o discuţie cu ministrul de Finanţe, Ionuţ Mişa, în cadrul căreia 
acesta l-a anunţat că a finalizat draftul de buget pe anul viitor cu o proiecţie de "2,96-2,97 deficit". 
"Am avut o discuţie cu ministrul de Finanţe, domnul Ionuţ Mişa, care în seara asta a încheiat draftul de buget cu o 
proiecţie de 2,96-2,97 deficit pe anul viitor, de sub 3, unde încap toate lucrurile foarte bine, şi salarii, şi pensii şi 
investiţii", a afirmat Mihai Tudose luni seară, la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Ordonanţele privind split TVA şi majorarea accizei la combustibili, la vot final în plenul Senatului 
Plenul Senatului are marţi pe ordinea de zi pentru dezbatere şi vot final ordonanţeiel de Guvern privind 
introducerea plăţii defalcate a TVA şi a majorării accizei pe combustibili, măsuri luate de Cabinetul Tudose la 
fianalul lunii august, dar respinse de comisia de buget-finanţe a Senatului condusă de social-democratul Eugen 
Orlando Teodorovici, anunță News.ro. 
Pe 26 septembrie senatorii din comisia de buget-finanţe au decis, prin aprobarea unui amendament depus în 
acest sens, ca plata defalcată a TVA va fi obligatorie de anul viitor doar pentru companiile de stat şi firmele aflate 
în relaţii contractuale cu statul, pentru celelalte firme sistemul fiind opţional din 2018 şi obligatoriu doar din 2019, 
dacă se va dovedi funcţional. Contul va putea fi executat silit numai pentru plata TVA, iar amenda la prima 
abatere este eliminată, fiind înlocuită cu un avertisment, cu argumentul complexităţii sistemului şi al timpului 
scurt de implementare, au mai decis senatorii din Comisia de buget-finanţe. La acest moment, plata defalcată a 
TVA a intrat în vigoare de la 1 octombrie, opţională pentru firme şi obligatorie de la 1 ianuarie 2018. Măsura a 
atras critici vehemente din partea firmelor, care atenţionează că aceasta va bloca economia. Oficialii Fiscului dau 
asigurări că procesul "va fi lin". Tot pe 26 septembrie, comisia de buget-finanţe din Senat a decis, la propunerea 
PNL, şi eliminarea majorării accizei la carburanţi. Guvernul a aprobat, în şedinţa din 30 august, majorarea accizelor 
la carburanţi în două etape - de la 15 septembrie şi 1 octombrie. Ministrul Finanţelor, Ionuţ Mişa, anunţa că 
introducerea supraaccizei va genera o majorare de câte 0,16 lei/litru pentru toate tipurile de carburanţi - benzină 
cu plumb, fără plumb şi motorină. El susţinea că această majorare se produce în etape "pentru a nu crea un şoc la 
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nivelul consumului care poate genera creşteri de preţ, automat scăderi de consum şi poate afecta bugetul de 
stat”. De la momentul la care a fost anunţată această măsură, preţurile carburanţilor la pompă au început să 
crească. Senatorii PSD, reuniţi ulterior în şedinţă, au decis să voteze cele două ordonanţe în forma adoptată de 
Guvern, adică majorarea accizei la combustibili să rămână în continuare valabilă, iar split TVA să fie obligatorie de 
la 1 ianuarie 2018 pentru toate firmele din România. 
(Sursa: news.ro) 
 
 
 

 Ministrul Muncii explică matematic de ce acum femeile sunt avantajate la ieşirea la pensie 
Ministrul Muncii explică declaraţia referitoare la actuala formulă de calcul aplicată în cazul femeilor şi a bărbaţilor 
cu stagiu complet de cotizare.  "Acum, deşi femeile cotizează mai puţin, lucrează mai puţin, ies cu o pensie mai 
bună şi vrem să echilibrăm asta, între genuri", afirma Olguţa Vasilescu în urmă cu trei zile.  
 
„Având în vedere actuala formulă de calcul al pensiilor, respectiv împărțirea numărului de puncte realizate de 
femei și bărbați la un număr diferit de ani reprezentând stagiul complet de cotizare (mai mic la femei și mai mare 
la bărbați), se trage concluzia, corectă - din punct de vedere aritmetic, că femeile sunt avantajate. 
Exemplu: 
O femeie a realizat în întreaga carieră 45 de puncte și, potrivit Anexei 5 la lege, stagiul complet de cotizare 
prevăzut de lege este de 30 de ani. În acest caz, punctajul mediu anual (pma) va fi 45 : 30 = 1,50000 puncte; 
Un bărbat a realizat în întreaga carieră 45 de puncte și, potrivit Anexei 5 la lege, stagiul complet de cotizare 
prevăzut de lege este de 35 de ani. În acest caz, punctajul mediu anual (pma) va fi 45 : 35 = 1,28571 puncte; 
Știută fiind formula de calcul (pensia este egală cu pma x valoarea punctului de pensie), ar însemna că: 
-femeia obține o pensie de 1.500 lei, 
- bărbatul obține o pensie de 1.286 lei. 
Precizez că în exemplul de calcul a fost utilizată valoarea actuală a punctului de pensie, respectiv 1000 de lei. 
Această afirmație/explicație nu intră nicium în contradicţie cu datele statistice postate pe portalul CNPP. Aceste 
date surprind cifre medii (pensia medie pe sistem și pensia medie în cazul femeilor) care nu pot fi contrapuse 
exemplului concret redat mai sus”, explică ministrul Muncii. 
Olguţa Vasilescu precizează că la determinarea valorilor medii afișate sunt luate în calcul și pensii pentru limită de 
vârstă cu stagii de cotizare incomplete/vechime în muncă incompletă. 
Potrivit acesteia, în august 2017, datele statistice postate pe portalul CNPP arată că din cei 3.502.147 pensionari 
pentru limită de vârstă 1.938.067 sunt femei. 
Dintre acestea, 1.371.740 de femei au pensii cu stagiu complet de cotizare și 566.327 cu stagiu incomplet. 
„Astfel, la acest moment, condițiile de pensionare pentru limită de vârstă sunt următoarele: 
- bărbaţi: vârsta 65 ani și 35 ani stagiul complet de cotizare; 
- femei: vârsta 60 ani și 8 luni, cu 30 ani și 8 luni stagiul complet de cotizare." 
Cinci milioane de pensii ar urma să fie recalculate, potrivit viitoarei legi a pensiilor, spunea ministrul Muncii, Lia 
Olguţa Vasilescu în 6 octombrie. 
Ea a declarat că vor fi consideraţi pensionari doar cei care dovedesc că au o vechime semnificativă în muncă. Iar 
persoanele care beneficiază acum de pensia minimă garantată vor fi încadrate într-o altă categorie. 
Nu creştem vârsta de pensionare. Rămâne cea din actuala lege pentru femei şi bărbaţi. E adevărat că se schimbă 
modalitatea de calcul. Acum, deşi femeile cotizează mai puţin, lucrează mai puţin, ies cu o pensie mai bună şi 
vrem să echilibrăm asta, între genuri. E adevărat că cine vrea să rămână peste vârsta de pensionare în sistem 
poate să o facă, fără a mai cumula pensia cu salariul”, a explicat ministrul muncii, Olguța Vasilescu, la un postd e 
televiziune. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Investițiile Electrica, Enel, CEZ și E.On, luate la bani mărunți 
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Enel, CEZ, E.On şi Electrica, cele patru companii care administrează reţelele de distribuţie a energiei electrice vor fi 
verificate de o comisie interministerială. Electrica, spre exemplu, se străduie prea puțin să își mute stâlpii de pe 
proprietăți private pe proprietăți publice pentru a ușura procesul de  conectare a populației., 
„La propunerea Ministerului Energiei a fost înființată o comisie interinstituțională care să evalueze situația 
rețelelor electrice din România și a investițiilor asumate de operatorii de distribuție. Comisia, înființată prin 
Memorandum aprobat în Ședința de Guvern, este formată din reprezentanți ai Ministerului Energiei și ai 
Autorității de Reglementare în domeniul Energiei. Aceasta va fi operațională timp de un an, cu posibilitatea 
extinderii acestei perioade, dacă se va considera necesar”, se arată într-un comunicat al Ministerului Energiei, 
potrivit sitului de internet e-nergia.ro. 
”Anul 2017 ne-a pus față în față cu mai multe episoade de vreme extremă. De fiecare dată am avut de-a face cu 
sute de stâlpi rupți, linii distruse și sute de mii de români fără curent electric. Este foarte adevărat că schimbările 
climatice își spun cuvântul, iar evenimentele meteo sunt poate mult mai violente decât în anii precedenți. Dar 
chiar și așa, amploare avariilor indică o stare precară a reţelelor de distribuție. Vrem ca prin această comisie să 
vedem dacă investițiile planificate de operatorii de distribuție au fost făcute și dacă acestea au fost efectuate 
corespunzător și la standarde de calitate, la fel ca în țările de origine ale unora dintre aceste companii”, a declarat 
Toma Petcu ministrul Energiei, în comunicat. 
„Proiectul de strategie energetică a României estimează că în perioada 2017 – 2030, cu orizont 2050 necesarul 
investițional în rețelele electrice trebuie să ajungă la circa 500 de milioane de euro anual. Investițiile includ 
echipamente și tehnologii care fac tranziția către „rețele inteligente” cu comunicare bidirecțională, cu gestiune 
eficace și cu flexibilitate mai mare în operare”, mai arată comunicatul. 
„Este clar că este nevoie de investiții în rețelele electrice, iar cei în măsură să le facă sunt operatorii de distribuție, 
titulari de licență cu contract de concesiune, care activează pe teritoriul României. Au trecut peste 10 ani de la 
marile privatizări ale rețelelor de distribuție și ne-am fi așteptat la o mai mare siguranță și continuitate în 
alimentarea populației. În acest interval de timp valoarea facturilor a crescut semnificativ. Totuși, în România mai 
există, din păcate, rețele electrice mai vechi de 35 de ani. Ne-am fi dorit ca aceste creșteri să fie dublate de o 
calitate mai bună a serviciului livrat populației”, mai spune Toma Petcu. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 

 Mihai Tudose, anunț despre viitorul manualelor școlare 
 
Ministrul Educaţiei, Liviu Pop, pregăteşte o lege pentru manuale, a anunţat, luni seară, la ”Sinteza Zilei”, premierul 
Mihai Tudose.  
”O să prevadă că e un tip de manuale, la Editura Didactică şi se tipăreşte la Monitorul Oficial. Să stabilim că nu ne 
mai trebuie trei manuale de sport. (...) La matematică vor avea manualul de matematică pentru matematicieni, la 
biologie, manual de matematică pentru cei preocupaţi de biologie” a spus premierul. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 MediaSind: Modificarea Legii organizării AGERPRES deschide calea subordonării politice a conducerii agenției 
Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind își declară îngrijorarea cu privire la proiectul de act normativ pentru 
modificarea Legii organizării Agenției Naționale de Presă AGERPRES, care va fi discutat pe 11 octombrie 2017 de 
Parlamentul României. 
Potrivit unui comunicat al MediaSind, remis luni, AGERPRES, noua lege prevede că orice majoritate politică poate 
decide demiterea directorului general, în timp ce legea în vigoare stipulează că directorul general nu poate fi 
părtinitor, adică să promoveze idei, programe și activități ale partidelor politice. 
"Asemenea prevederi ar avea același impact ca în cazul conducerii Societății Române de Radiodifuziune (SRR) și al 
Societăți Naționale de Televiziune (SRTV): după fiecare scrutin, Consiliile de Administrație ale SRR și SRTV pot fi 
demise înaintea terminării mandatului, pentru a reflecta noile forțe politice. Multe organizații internaționale, 
printre care și Federația Europeană a Jurnaliștilor (EFJ), au denunțat această prevedere ca un instrument de 
politizare a serviciului public de presă", se spune în comunicat. 
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Federația Europeană a Jurnaliștilor (EFJ) susține MediaSind în apelul către Parlament, în 
sensul abandonării acestui proiect de lege. 
"Considerăm că prin modificarea propusă se deschide calea subordonării politice a conducerii AGERPRES. (...) 
Oricare majoritate politică ar putea considera că directorul general nu este suficient de 'loial' majorității și ar 
putea decide respingerea raportului, fără legătură cu calitatea managementului, doar pe criterii politice. Vă 
solicităm să renunțați la acest proiect de lege", afirmă directorul general AGERPRES și Federația Română a 
Jurnaliștilor, într-o scrisoare adresată Parlamentului. 
Acest project de lege a fost inițiat și depus de actualul ministru al Culturii, Lucian Romașcanu, în timp ce era 
președinte al Comisiei pentru cultură din Senatul României. Propunerea legislativă a mai fost semnată de alți 
patru senatori. 
"Cazul va fi depus pe Platforma Consiliului Europei pentru promovarea protecției jurnalismului și a siguranței 
jurnaliștilor", se spune în comunicatul Mediasind. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 Mihai Tudose, anunț CRUCIAL după întâlnirea cu secretarul general al NATO: Va fi semnat un contract 
important cu o firmă americană 
Premierul Mihai Tudose a anunţat că, marţi, va fi semnat un contract important cu o firmă americană, care va 
produce armament în România, în colaborare cu o firmă românească. 
„Mâine, vom semna un contract important cu o firmă americană, care va produce armament în România, în 
colaborare cu o firmă românească, tot ca un angajament pe termen lung despre prezenţa României în NATO şi 
ceea ce va însemna şi sperăm că va însemna, în continuare, în această zonă a Europei, pe flancul estic şi în Balcanii 
de Vest, ca un pilon de stabilitate şi ca un partener strategic recunoscut - şi vă mulţumim pentru asta - al Alianţei 
Nord-Atlantice", a declarat Tudose, după întrevederea avută cu secretarul general al NATO. 
De asemenea, premierul a afirmat că organizarea, la Bucureşti, a sesiunii anuale a Adunării Parlamentare a NATO 
reprezintă o declaraţie a Alianţei despre ceea ce înseamnă România pentru NATO.  
 
„Îi mulţumesc şi pe această cale pentru vizita în România, pentru alegerea Bucureştiului ca loc de desfăşurare a 
Adunării Parlamentare NATO. O considerăm ca pe o declaraţie a Alianţei despre ceea ce înseamnă România 
pentru NATO, dar şi ceea ce înseamnă NATO pentru noi", a mai spus şeful Executivului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Guvernul semnează astăzi memorandumul cu General Dynamics, care va produce armament în România 
Guvernul va semna, marţi, un memorandum cu producătorul american de vehicule militare General Dynamics, 
pentru producerea de transportoare blindate la Uzina Mecanică Bucureşti. 
Potrivit programului oficial al Guvernului, la ora 10.00 va fi semnat, la Palatul Victoria, „Memorandum of 
Understanding” cu General Dynamics. Premierul Mihai Tudose a declarat, luni seară, la Antena 3, că România va 
semna marţi un contract pentru producţia de blindate cu firma americană General Dynamics. El spunea că 
blindatele vor fi produse în asociere cu o firmă românească, din Bucureşti, iar anunţul oficial în acest sens va fi 
făcut marţi. 
„Oamenii nu vin în România în aventură. Îşi fac mai multe analize decât face orice agenţie de rating. Apropo de 
rating, se păstrează ratingul României, cu tendinţă de creştere, ceea ce e foarte bine” a spus premierul, luni 
seară. 
De altfel, premierul a făcut acest anunţ şi la finalul întâlnirii de luni cu Secretarul General al Alianţei Nord-
Atlantice, Jens Stoltenberg, fără a preciza însă despre ce companie este vorba.  
„Mâine vom semna un contract important cu o firmă americană care va produce armament în România în 
colaborare cu o firmă românească, tot ca un angajament pe termen lung despre prezenţa României în NATO şi 
ceea ce va însemna şi sperăm că va însemna, în continuare, în această zonă a Europei, pe flancul estic şi în 
Balcanii de Vest, ca un pilon de stabilitate şi ca un partener strategic recunoscut al Alianţei Nord-Atlantice”, 
spunea Tudose după întâlnirea cu Stoltenberg. 
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Ministrul Mihai Fifor anunţa încă din luna august că Guvernul va semna un memorandum cu producătorul 
american General Dynamisc pentru producţia de transportoare blindate la uzina Mecanică Bucureşti. Semnarea 
memorandumului era programată pentru 23 august, însă a fost amânată. 
De asemenea, Fifor spunea că autorităţile române intenţionează să încheie un parteneriat şi cu compania 
germană Rheinmetall pentru construirea de transportoare blindate la Moreni, în judeţul Dâmboviţa, dar şi pentru 
fabricarfea de rachete la uzina Electromecanica Ploieşti. 
Tot în luna august, ministrul de atunci al Apărării Adrian Ţuţuianu afirma că a discutat cu reprezentanţii companiei 
americane General Dynamics pentru înfiinţarea, până la finalul anului, a unei companii mixte care să producă 
vehicule militare în România începând cu vara anului 2018. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Camera Deputaţilor dezbate astăzi moţiunea simplă intitulată „PSD dăunează grav sănătăţii” 
Moţiunea intitulată „PSD dăunează grav sănătăţii” va fi dezbătută marţi de către deputaţi, urmând să fie votată 
miercuri. Semnatarii îi cer premierului Mihai Tudose demiterea ministrului Sănătăţii, Florian Bodog, fiind invocate 
criza vaccinurilor, nefinalizarea construcţiei unor spitale sau „farsa salariilor ca afară”, şi spun că mandatul lui 
Bodog a fost caracterizat de ezitări, de amânări şi de o lipsă totală de decizie. 
Moţiunea este semnată de 102 parlamentari ai PNL, USR şi PMP şi va fi dezbătută marţi în plenul Camerei 
Deputaţilor, iar miercuri va avea loc votul. 
Prin moţiune i se solicită premierului Mihai Tudose să îl demită pe ministrul Sănătăţii, Florian Bodog, căruia îi sunt 
imputate criza vaccinurilor, „birocraţia care sufocă România şi ia din banii pacienţilor”, „farsa salariilor ca afară”, 
nefinalizarea construcţiei de spitale. Semnatarii documentului spun că mandatul de nouă luni al ministrului 
Sănătăţii este caracterizat de „ezitări, amânări, bâlbâieli şi o lipsă totală de decizie”. 
„Suntem în a 9-a lună de guvernare PSD - ALDE şi putem constata, fără prea mare efort, că nu s-au realizat nici 
măcar 1% dintre promisiunile formulate în campania electorală şi scrise negru pe alb în cele două programe de 
guvernare votate de majoritatea parlamentară, deşi în evaluările domnului Dragnea toate-s bune şi frumoase. 
Mai mult decât atât, nu există nici măcar semne sau intenţii ca vreunul dintre punctele asumate să fie în mod 
concret între priorităţile actualului guvern. Atunci când aţi fost învestit ca ministru al sănătăţii, v-aţi autodefinit 
ca un ministru curajos, ferm, care cunoaşte sistemul de sănătate, care s-a confruntat cu problemele din sistem şi 
care are soluţii eficiente în vederea asanării sistemului public de sănătate (...) Din păcate, după nouă luni de 
mandat, un timp rezonabil (...), activitatea dumneavoastră a strălucit în ezitări, amânări, bâlbăieli şi o lipsă 
totală de decizie”, arată semnatarii moţiunii. 
Ei mai spun că Florian Bodog a adus în colaps sistemul de sănătate şi că „experimentele nefaste ale acestuia 
trebuie stopate”. 
Iniţiatorii moţiunii "PSD dăunează grav sănătăţii" arată că problemele sistemului public de sănătate din România 
sunt atât de multe încât nu ar ajunge o săptămână pentru a fi dezbătute în plen şi arată că, din acest motiv, 
moţiunea vizează anumite probleme urgente care au nevoie soluţii imediate, probleme pe care Guvernul şi le-a 
asumat prin programul de guvernare şi pe care "nu are nicio intenţie să le rezolve". 
„Pe 11 septembrie elevii au început şcoala, iar copiii s-au întors în colectivităţi în care numai o parte dintre 
aceştia sunt imunizaţi împotriva unor riscuri, boli considerate banale şi eradicate în majoritatea statelor 
dezvoltate. (...) Despre elaborarea unui cadru legislativ modern privind vaccinarea nu mai are sens să vorbim. 
V-aţi spălat pe mâini! Aţi înaintat Parlamentului un proiect de lege slab, făcut de amatori, incomplet şi 
superficial, doar ca să scăpaţi de presiunea mediatică (...) Eşecul evident al Guvernului din care faceţi parte de a 
asigura un minimum de stocuri pentru vaccinarea copiilor ne-a spulberat orice speranţă că Guvernul PSD-ALDE 
din care faceţi parte are capacitatea de a implementa politici de sănătate de tip preventiv”, se arată în textul 
moţiunii. 
Parlamentarii opoziţiei îl întreabă pe ministrul Bodog şi ce măsuri a luat pentru a preveni mortalitatea evitabilă, 
arătând că România este prima în Uniunea Europeană la mortalitate infantilă - 7,29%, faţă de 3,6% media în UE, şi 
la mortalitate maternă - 0,13%, din cauza lipsei programelor de prevenţie. 
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Semnatarii moţiunii mai spun că de ani de zile „birocraţia guvernamentală toacă bani importanţi din banii 
pacienţilor, din banii care ar trebui să ajungă în dotarea spitalelor, în instrumentar sau în reabilitarea unităţilor 
sanitare”. 
„Cum şi-au propus PSD şi ALDE să oprească exodul medicilor? Simplu! Prin minciună şi demagogie, mai precis 
păcălindu-i pe medici că le vor face lefurile ca în spitalale din vestul Europei (...) Din păcate, ca toate 
promisiunile asumate de PSD, şi aceasta a fost o mare farsă”, mai spun iniţiatorii moţiunii. 
„Experimentele nefaste ale actualului ministru, care a adus în colaps sistemul de sănătate, trebuie stopate. De 
aceea, prim-ministrul Mihai Tudose, forţat astăzi de dumneavoastră, printr-un vot vaforabil dat acestei 
moţiuni, va fi obligat să îl demită pe domnul ministru Florian Bodog. Minima responsabilitate politică ne spune 
că la dezastrul lăsat în urmă de domnul Bodog, acesta ar fi trebuit să-şi dea demisia şi să plece singur”, se arată 
în finalul moţiunii. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Tudose: Am discutat cu Halep, Țiriac și Năstase despre o soluție pentru Arenele BNR 
Premierul Mihai Tudose a declarat că luni a avut la Guvern o întrevedere cu jucătoarea de tenis Simona Halep, 
noul nr. 1 mondial WTA, la care au participat și foștii mari tenismeni Ion Țiriac și Ilie Năstase, context în care s-a 
discutat și despre găsirea unei soluții pentru ca Arenele BNR să fie redate circuitului sportiv. 
"Sincer, da, mi-am manifestat dorința de a o felicita, și nu de a mă agăța de performanța domniei sale, fiindcă, 
haide să fim sinceri, statul român nu a ajutat-o cu absolut nimic, ea a făcut tenis pe banii familiei și apoi ajutată de 
către domnul Ion Țiriac și alți oameni de suflet. (...) Am rugat-o nu să-i fac eu onoarea că o primesc, ci să-mi facă 
ea onoarea să vină să vorbim un pic. În afară de un buchet de flori, ce poți să-i oferi Simonei decât dragoste și 
recunoștință pentru ce face? ", a declarat Mihai Tudose, luni seara, la Antena 3. 
Premierul a adăugat că întrevederea de la Guvern a avut ca scop și o discuție despre situația Arenelor BNR și ce se 
poate face, având în vedere situația în care se găsește baza sportivă. 
"De aici a plecat discuția și scopul întâlnirii mele cu cei trei tenismeni: chiar nu putem să facem nimic pentru ca 
măcar în acest moment în care avem o emulație extraordinară pentru tenis, avem numărul 1 mondial, avem doi 
oameni foarte iubiți în România (Țiriac și Năstase — n.r.) (...), noi să nu profităm de acest moment fabulos să 
creăm o bază de selecție, o bază sportivă, mai multe terenuri, mai multe baze sportive, să începem un proces de 
selecție pentru copii și să începem să dăm ora exactă în acest sport pentru mulți ani de acum încolo? Și evident că 
am constatat că, așa cum spuneți dvs., Arenele BNR, pe care BNR-ul le-a primit moștenire de pe undeva de la 
mama BNR-ului (...), nu le-a luat de la un minister, undeva prin negura istoriei, se pare că, de fapt, nu mai are 
nimeni nicio hârtie și că Arenele au venit la pachet cu nu știu ce clădire. Am rugat, începând de astăzi, pe cineva să 
cerceteze. Am înțeles că sunt la vânzare. O să vedem. Așa am înțeles, acum vreo două săptămâni, că aveau și un 
preț de vreo 30 și ceva de milioane, lucru care, pe mine, recunosc, m-a urcat pe pereți. (...) Mi se pare o crimă ce 
se întâmplă, măcar deschide-l pentru copii", a spus Tudose. 
În context, premierul a adus critici și BNR. "Domne', Banca Națională asta se spune că e a României? Credeți că 
am putea să începem să ne gândim cumva sau să înceapă și cineva dinăuntru să se gândească că este Banca 
Națională a românilor? (...) Ar putea BNR să permită accesul acolo al unor investitori, al unei fundații, al Federației 
(Române de Tenis — n.r.), să spună: eu o am, nu mai bag banii în ea să fac nu știu ce, să iau nu știu ce avize, luați-
o voi, puneți-o la punct și folosiți-o ca atare", afirmat Tudose. 
Premierul a menționat că, în discuția cu cei trei tenismeni, s-a invocat și posibilitatea ca statul să preia Arenele de 
la Banca Națională. 
"I-am întrebat foarte sincer: dacă o luăm, dacă o ia statul înapoi, o recuperăm cumva (...), o cumpărăm cu bani de 
la buget — cu toate că banca nu a cumpărat-o cu bani de la familiile lor, ci tot din profitul obținut din banii 
românilor, dar trecem peste—, o recuperăm să o redăm circuitului sportiv, unde o dăm, cui o dăm, cine să o aibă 
în administrare? Soluția cred că este simplă cumva: la Primăria Capitalei cred că este cel mai bine, apoi, Primăria 
Capitalei, cred că doamna primar general, doamna Firea, va ști să o opună în valoare. Este o perlă în mijlocul 
Bucureștiului, poate fi o bază sportivă de renume și chiar cred că putem să organizăm turnee de tenis la nivel 
mondial", a declarat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
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 Dan Bistreanu este noul director general al AFER (surse) 
Dan Bistreanu este, începând de luni, noul director general al Autorității Feroviare Române (AFER), au declarat, 
luni, pentru AGERPRES, surse din domeniu. 
"Dan Bistreanu a ocupat înainte poziția de director general adjunct tehnic la AFER și este specialist în instalații 
feroviare", au precizat sursele, subliniind că acesta este numit pe trei luni. 
"În cărți" pentru această funcție s-a mai aflat Marian Mihail Călin, director general adjunct al AFER. 
Fostul director general al AFER Victor Badea a demisionat vineri, 6 octombrie, în urma scandalului declanșat de o 
decizie de tăiere a salariilor cu până la 40%, luată de conducerea instituției, în urma unui control efectuat de 
Curtea de Conturi. În acest context, peste 150 de angajați ai Autorității Feroviare Române, membri ai Sindicatului 
Feroviar AFER, au protestat luni, 2 octombrie, în fața Ministerului Transporturilor, nemulțumiți de condițiile de 
salarizare. 
"Nu se poate continua cu asemenea salarii și o asemenea bătaie de joc. S-au redus salariile. După 40 de ani de 
muncă, salariații AFER au ajuns să primească 1.100 de lei, salariu net, motiv pentru care consider că siguranța 
feroviară va fi afectată prin încetarea activității Autorității Feroviare", a declarat, pentru AGERPRES, Alexa Ioneta, 
președintele Sindicatului Feroviar AFER. 
Aceasta a afirmat că scăderile salariale au avut loc ca urmare a emiterii a cinci decizii semnate de Victor Badea. 
Potrivit acesteia, salariile angajaților din AFER au scăzut, începând cu data de 6 septembrie, cu până la 40%, 
aceștia pierzând sume cuprinse între 250 de lei și 2.000 de lei. 
''Situația ingrată în care a ajuns AFER-ul, instituție publică finanțată integral din venituri proprii, constituie efectul 
unei probleme pe termen lung, de cadru legislativ și de interferență a unor diverse interese. La momentul 
apariției Legii nr. 284/2010 privind salarizarea unitară a personalului plătit din fonduri publice salariații instituției 
aveau un contract colectiv de muncă în vigoare, drept pentru care au fost menținute în plată salariile stabilite. 
Începând cu anul 2012, la încetarea contractului colectiv de muncă au fost menținute salariile în plată conform 
completărilor și modificărilor Legii nr. 284/2010 care prevedeau 'menținerea în plată' a salariilor. Menționăm 
faptul că în AFER nu au mai avut loc majorări salariale din anul 2008. De aici au apărut problemele AFER, care, în 
urma controalelor Curții de Conturi, a fost atrasă în procese care sunt și în prezent pe rol", a explicat, pe 12 
septembrie, pentru AGERPRES, președintele Sindicatului Feroviar AFER. 
Conform sursei citate, de la apariția acestor probleme, nu au fost diminuate salariile angajaților AFER, până la 
data de 6 septembrie anul curent, moment în care conducerea instituției a hotărât și a dispus diminuarea 
salariilor în cuantumuri diferențiate pe funcții de până la 40%, în lipsa unei hotărâri definitive și irevocabile a unei 
instanțe, cu privire la procesele aflate pe rol. 
La rândul său, șeful AFER, Victor Badea, a declarat, pe 3 octombrie, pentru AGERPRES, că, în urma unui control, 
Curtea de Conturi a constatat menținerea ilegal în plată a salariilor aferente perioadei 2015 — 2016 pentru tot 
personalul Autorității Feroviare Române (AFER), după modificarea legislației în domeniu, și a calculat un 
prejudiciu de circa două milioane de euro, fapt pentru care a fost obligat prin dispozițiile executorii ale Curții să 
intre în legalitate cu salariile. 
"Am preluat funcția de director general din aprilie (2017 — n. r.). La două zile după ce am preluat-o, am avut 
închiderea unui control de la Curtea de Conturi, care a constatat niște lucruri, printre care cele mai importante 
două aspecte: menținerea în plată ilegală a salariilor în perioada 2015-2016 pentru tot personalul AFER, circa 480 
— 500 de persoane. Măsura a fost contestată — era dreptul Autorității să o conteste — în schimb, la sfârșitul lunii 
august, s-a primit încheierea de la Curtea de Conturi, care a fost foarte fermă, nu a fost de acord cu contestația 
făcută. Atunci, inevitabil, măsura trebuia pusă în aplicare. După cum știți, toate măsurile Curții de Conturi sunt 
executorii din momentul în care ți se transmite încheierea Curții de Conturi. Devenind o măsură executorie, a 
trebuit să intru pe lege", a spus Badea. 
Potrivit acestuia, cauzele care au dus la micșorarea, în unele cazuri drastică, a salariilor în AFER a fost schimbarea 
legislației în domeniu, respectiv apariția Legii 284 a salarizării instituțiilor publice. 
"Cu ani în urmă, plecând din anul 2012, AFER a avut un contract colectiv de muncă. A apărut o lege — 284/2010 
— Legea salarizării instituțiilor publice, care prevedea că la expirarea contractului colectiv de muncă autoritățile 
sau instituțiile publice trebuie să intre automat pe lege, având și o anexă 8, care spunea în ce condiții se preiau. 
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Ori, în momentul în care contractul colectiv de muncă a încetat, intratul pe lege nu s-a făcut conform cerințelor 
legii și s-a încercat păstrarea salariilor avute, ca și un drept câștigat. Legiuitorul spune altfel, ceea ce a dovedit și 
Curtea de Conturi. Procesul a continuat, 2013-2014, s-au judecat cu Curtea — norocul a fost că a intervenit o 
amnistie și a șters din datoriile anterioare — numai că în 2015 — 2016 Curtea îmi spune: 'Vei calcula și vei stabili 
un prejudiciu' — pe care Curtea îl estimează la circa 2 milioane de euro — 'și te vei îndrepta să recuperezi acest 
prejudiciu adus statului'. Deci, sunt două măsuri într-una singură: odată recuperarea prejudiciului în perioada 
2015 — 2016 pentru aceste salarii, cum spune Curtea 'menținute nelegal în plată', iar a doua măsură care mi s-a 
impus a fost intrarea cu salariile în lege. Asta e ceea ce s-a întâmplat. Era obligația mea vizavi de dispozițiile 
executorii ale Curții de Conturi să intru în legalitate cu salariile", a explicat șeful AFER. 
Cu toate acestea, potrivit unui document primit de AGERPRES, Curtea de Conturi a aprobat amânarea reducerii 
salariilor și recuperarea prejudiciului până la data de 30 iunie 2018. 
"În baza prevederilor Legii nr. 94/1992 privind organizarea și funcționarea Curții de Conturi, republicată, și ale pct. 
234-236 din Regulamentul privind organizarea și desfășurarea activităților specifice Curții de Conturi, precum și 
valorificarea actelor rezultate din aceste activități, aprobat prin Hotărârea Plenului Curții de Conturi nr. 155/2014, 
cu modificările și completările ulterioare, se acordă, la solicitarea conducerii Autorității Feroviare Române — 
AFER, cu adresa nr. 17243/12.09.2017, înregistrată la Camera de Conturi București sub nr. 2236/Ds.31/2017 din 
14.9.2017, prelungirea până la data de 30.06.2018 a termenului pentru ducerea la îndeplinire a măsurilor nr. 2 și 
3 ('stabilirea salariilor...', 'sporurile și adaosuri la salarii', respectiv 'recuperarea prejudiciilor' — n. r.) dispuse prin 
Decizia nr. 61 din data de 22.05.2017. În vederea preîntâmpinării prescrierii dreptului la acțiune, vă atenționăm să 
întreprindeți demersurile necesare care să asigure recuperarea în termenul legal de prescripție extinctivă a 
prejudiciilor consemnate în actul de control", se arată în document.Decizia Curții de Conturi este datată 2 
octombrie 2017. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mihai Tudose: Vicepremierul Sevil Shhaideh a pregătit scrisoarea către CCR în scandalul Belina 
Premierul nu a dat numele miniştrilor pe care vrea să-i înlocuiască, dar a precizat că, în primul rând, este vorba 
despre cei cu probleme penale. Până în acest moment, singurul împotriva căruia s-a declanşat urmărirea penală 
este ministrul Dezvotarii. Sevil Shhaideh a solicitat oficial guvernului să sesizeze Curtea Constituţională, a precizat 
premierul luni seară, la Antena 3. 
Primul ministru Mihai Tudose: "Doamna ministru Sevil Shhaideh a făcut o solicitare în acest sens. Eu am 
adresat-o ministrului Justiției, domnul ministru a venit în ședința de guvern și ne-a prezentat faptul că a primit 
scrisoarea și că încearcă să elaboreze un răspuns, de fapt să încerce să vadă în ce măsură își poate fundamenta 
un document către Curtea Constituțională. De-atunci n-a mai venit cu răspunsul". 
Întrebat dacă va sesiza Curtea Constituțională pe această speță, premierul a răspuns: "Numai după ce văd care 
sunt argumentele". 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 EXCLUSIV Jens Stoltenberg, Secretarul general al NATO: România este un aliat cheie. Aducem un tribut 
soldaţilor români din Afganistan 
Secretatul general al NATO, Jens Stoltenberg, apreciază contribuția României în cadrul Alianței. Reamintește 
decizia țării noastre de a aloca un buget consistent apărării și întrevederea pe care a avut-o cu militarii români în 
cadrul recentei vizite în Afganistan. Un interviu în exclusivitate acordat jurnalistului TVR Lucian Pîrvoiu. 
Lucian Pîrvoiu: D-le Secretar general, cum percepeţi rolul pe care România îl joacă în Alianţă, una dintre ţările care 
deja îşi respectă angajamentul de a aloca două procente din PIB bugetului apărării? 
Jens Stoltenberg: România este un aliat cheie al NATO din mai multe motive, România contribuie la siguranţa 
Aliantei, la apărarea colectivă, în moduri diverse. Prin investirea a două procente din PIB în apărare nu numai 
anul acesta, dar şi în următorul deceniu, fiind, de asemenea, gazda sistemului nostru de apărare antibalistică, 
dar, de asemenea, şi prin faptul că este gazda brigadei multinaţionale din sud-est, ca să nu uităm de contribuţia 
României cu trupe în Afganistan şi Kosovo. Am vizitat recent Afganistanul şi m-am întâlnit cu soldaţii români în 
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Kandahar şi este extrem de impresionant să vezi dedicarea şi profesionalismul militarilor romani şi le 
mulţumesc foarte mult pentru contribuţie. 
Lucian Pîrvoiu: Pentru că aţi menţionat Afganistanul, este adevărat, mulţi soldaţi au murit pe câmpul de luptă, 
care este evoluţia în teren şi care ar fi calea către o soluţie? 
Jens Stoltenberg: Situţia din Afganistan este una foarte complexă. Acolo este violenţă, instabilitate, există 
grupări teroriste, talibani, DAESH sau ISIS, care operează în Afganistan, aşa că plătim un preţ mare pentru a fi 
prezenţi acolo. Aşa că aducem un tribut soldaţilor români prezenţi acolo şi suntem recunoscători pentru 
contribuţia lor. În acelaşi timp, suntem conştienţi că preţul părăsirii zonei ar fi mai mare decât cel al rămânerii 
în Afganistan. Dacă părăsim Afganistanul, riscăm ca această ţară să devină din nou o platformă teroristă, din 
care să se organizeze atacuri teroriste împotriva natiunilor noastre aşa cum s-a întamplat cu 9/11. Şi tocmai 
acesta este motivul pentru care ne aflăm în Afganistan: lupta împotriva terorismului. 
Lucian Pîrvoiu: Revenind la România, ţara noastră este una dintre ţările expuse la provocările de pe graniţa de est 
a Alianţei. Evident că multe lucruri s-au îmbunătăţit cu acţiunile Alianţei de descurajare a ameninţărilor, există 
acum brigada multinaţională de la Craiova, dar există în continuare preocupări legate de situaţia din Marea 
Neagră. Care sunt evoluţiile în această zonă, atât din punct de vedere maritim, cât şi aerian? 
Jens Stoltenberg: Am observat o prezenţă crescută a armatei ruse la Marea Neagră, mai ales în Crimeea, unde 
au fost instalate mai multe instalaţii militare. NATO a răspuns cu masură, în mod defensiv, pentru că nu dorim 
să creştem tensiunea, nu dorim un nou război rece, dar trebuie să răspundem şi sa ne asigurăm că avem acţiuni 
de descurajare ferme, care să apere orice aliat împotriva oricăror ameninţări. Prin urmare, am crescut prezenţa 
noastră aeriană, avem mai multe misiuni de poliţie aeriană, avem avioane din Canada şi alţi aliaţi, care 
patrulează zona. De asemenea, avem şi o prezenţa marină mai imprtantă în zonă, mai multe exerciţii, mai 
multe nave, şi, de asemena, avem brigada multinaţională care este o brigadă cheie pentru antrenamente 
pentru realizarea interoperabilităţii, posibilitatea ca mai multe forţe ale NATO să coloboreze pentru acelaşi 
scop. 
Lucian Pîrvoiu: D-le Secretar general, cât de important este angajamentul Alianţei, de a securiza frontiera estică, 
în lumina anunţului de la summitul din primavară, de la Bruxelles, care menţionează ca nouă prioritate a Alianței 
lupta împotriva terorismului? 
Jens Stoltenberg: NATO trebuie să fie capabil să îndeplinească mai multe misiuni, în acelaşi timp. Aşa că Alianţa 
trebuie să fie capabilă să lupte împotriva terorismului, aşa cum o face deja în Afganistan, de atâţia ani, sau cum 
o face prin contribuţiile împtriva DAESH în Irak şi Siria. În acelaşi timp, am implementat cea mai importantă 
întărire a forţelor de la războiul rece încoace, cu patru brigăzi de luptă în nord est, la Marea Baltică şi în Polonia, 
dar şi cu o prezenţă mărită în sud-est, în România, sau cu prezenţa aeriană şi maritimă în zona Mării Negre. Prin 
urmare, trebuie să luptăm împotriva terorismului şi să protejam garniţa estică, în acelaşi timp. 
Lucian Pîrvoiu: Aţi vorbit despre lupta împotriva terorismului. Cum va arăta aceasta efectiv, cum se vor implica 
țările aliate? 
Jens Stoltenberg: NATO contribuie în mai multe feluri la lupta împotriva terorismului. Cea mai importantă 
operaţiune a noastră, din acest punct de vedere, este în Afganistan, unde îi antrenăm pe afgani pentru a lupta 
cu teroriştii şi a stabiliza ţara lor. Nu mai participăm efectiv la lupte direct, dar îi antrenăm şi îi consiliem pe 
afgani ca să ducă această luptă. Suntem, de asemenea, parte a coaliţiei care luptă împotriva ISIS, unde 
participăm cu avioane de supraveghere, care au ajutat la crearea unei hărţi aeriene pentru Alianţă, împotriva 
ISIS. De asemenea, antrenăm forţele irakiene, pentru a participa mai eficient în această luptă. Lucrăm şi cu 
celelalte ţări din regiune şi am intensficat şi activitatea în zona de intelligence, deci, prin urmare, participăm la 
lupta împotriva terorismului în diverse feluri. 
Lucian Pîrvoiu: La final, d-le Secretar general, aţi vizitat de curând centrul de excelenţă în combaterea 
ameninţărilor hibride din Finlanda. Cum tratează Alianţa aceste ameninţări, cum ar fi mişcările separatiste din 
Europa, de exemplu din Catalonia? Consideră Alianţa aceste mişcări drept o potenţială Ameninţare? 
Jens Stoltenberg: Situaţia din Catalonia este una internă, de natură constituţională, aşa că nu voi comenta pe 
această temă, dar la ameniţările hibride, care sunt diferite, NATO se adaptează şi răspunde. Am constatat o 
combinaţie în aceste ameniţări o combinaţie între mişcări civile sau militare de agresiune, operatiuni acoperite 
care folosesc propaganda, sau uneori soldaţi care nu poartă unifrmă, ca în cazul Crimeei. Prin urmare, 
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ameninţările hibride glisează de la tweet-uri, până la tancuri, o mare diversitate de provocări. NATO răspunde 
prin întărirea forţelor în zona de est a Alianţei, dar şi prin întărirea apărării pe zona cyber, prin urmare, 
răspundem în mai multe feluri. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Hans Klemm, Ambasadorul SUA la Bucureşti, critică naţionalismul economic 
Ambasadorul SUA la Bucureşti, Hans Klemm, îi critică dur pe politicienii şi jurnaliştii care promovează 
naţionalismul economic şi demonizează, prin ştiri false, companiile multinaţionale şi parteneriatele legitime ale 
României. 
Într-un mesaj de comemorare a victimelor Holocaustului, Ambasadorul SUA la Bucureşti, Hans Klemm, a avertizat 
că aluziile tot mai dese la pretinse influenţe infame evreieşti amintesc de retorica antisemită de dinaintea celui 
de-al Doilea Război Mondial. 
"Este un teren fertil pentru cei care încearcă să îndepărteze România de principiile euro-atlantice", a spus Hans 
Klemm. 
În opinia sa, politicienii şi jurnaliştii care promovează astfel de mesaje o fac doar din oportunism, dar efectele vor 
fi, în cele din urmă, devastatoare. 
 (Sursa: stiri.tvr.ro) 
 
 

 Presiuni URIAȘE pe umerii liderului separatist catalan înainte de marele discurs din Parlament: Ce au anunțat 
Germania și Franța privind independența 
Liderul catalan Carles Puigdemont este confruntat cu presiuni puternice înaintea discursului pe care urmează să-l 
susţină marţi seară în Parlamentul regional şi în care este aşteptat să anunţe în mod unilateral independenţa 
Cataloniei, anunţă BBC. 
Primarul Barcelonei le-a cerut lui Puigdemont şi premierului spaniol Mariano Rajoy să dezamorseze criza. 
De asemenea, înaintea discursului lui Puigdemont în Parlamentul Catalan, primarul Ada Colau i-a cerut să nu 
declare independenţa şi i-a cerut premierului Rajoy să renunţe la controlul direct al Madridului asupra regiunii. 
"Le cer să nu ia nicio decizie care ar anula posibilitatea dialogului şi medierii", a declarat Colau, apreciind că 
"acesta este cel mai curajos lucru pe care îl pot face". 
În dispută s-a implicat şi liderul Partidului Socialist Spaniol, Pedro Sanchez, un opozant al independenţei 
Cataloniei. 
El a declarat presei la Barcelona că va susţine orice acţiune a Guvernului de la Madrid "împotriva oricărei încercări 
de a distruge armonia socială" în cazul în care independeţa va fi declarată în mod unilateral. 
La rândul său, Guvernul spaniol a avertizat că va suspenda autonomia Cataloniei, anunță News.ro. 
Atât Franţa, cât şi Germania şi-au exprimat sprijinul pentru unitatea Spaniei. 
Şi presiunile economice asupra liderilor separatişti catalani au crescut, mai multe companii mari intenţionând să 
îşi mute sediile centrale din regiune, notează BBC. Printre acestea firma de infrastructură Abertis, compania 
imobiliară Inmobiliaria Colonial şi firma telecom Cellnex şi-au anunţat intenţia de a se reloca la Madrid. 
(Sursa: news.ro) 
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